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Visoki  predstavnik  Valentin  Inzko  komentirajući  uhićenje
predsjednika Federacije Živka Budimira upozorava kako je važno
da se svi suzdrže spekulacija dok istražni proces traje, kao i
eventualnih prognoza kako će se odvijati politička situacija.

Dnevni list: Brojne su izjave i tvrdnje kako je uhićenje Živka
Budimira  u  izravnoj  vezi  s  rekonstrukcijom  vlasti  u
Federaciji,  kako  to  komentirate?

Valentin  Inzko:  Bilo  bi  mudro  da  se  svi  suzdrže  od
spekulacija: prvo i najvažnije, istražni proces je u toku i
neovisnost tog procesa, kao i agencija za provođenje zakona
koje ga obavljaju, mora biti poštovana.

Dnevni  list:  Što  u  ovakvoj  situaciji?  Može  li  Budimir
obavljati  svoje  dužnosti  iz  pritvora?  Može  li  ga  netko
mijenjati i koji je način da ga se eventualno smijeni?

Valentin  Inzko:  Trebamo  dopustiti  da  istraga  ide  svojim
tijekom.  Očigledno  je  da  bi  moglo  biti  veoma  teško  da
predsjednik Budimir obavlja svoje dužnosti dok je u pritvoru,
ali jednako tako je nemoguće reći sa bilo kakvom sigurnošću
kakav će biti ishod istrage.

U  prošlosti  su  tadašnji  visoki  predstavnici  pozivali  neke
nosioce  dužnosti  da  podnesu  svoje  ostavke  nakon  što  je
optužnica  protiv  njih  potvrđena,  kada  je  postojanje  takve
optužnice  imalo  utjecaja  na  mogućnost  tog  dužnosnika  da
obavlja svoje poslove te kako bi omogućili institucijama da
funkcioniraju.
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Dnevni list: Hoće li se OHR uključiti, planirate li povlačiti
neke poteze u vezi sa situacijom u Federaciji?

Valentin Inzko: OHR se neće miješati u krivičnu istragu koja
je u tijeku. Također bih ozbiljno upozorio svakoga da ne vrši
nikakve radnje koje bi mogle ometati istragu. Sada je potrebno
dati punu podršku tužiocima i sudovima.

Što  se  tiče  situacije  u  Federaciji,  ja  ću  razgovarati  sa
domaćim predstavnicima o tome kako će nastaviti raditi dalje
dok je istraga u tijeku.

Dnevni list: Je li situacija s Budimirom otvorila vrata za
eventualnu promjenu u izvršnoj vlastu u Federaciji ili postoji
mogućnost da se sadašnje stanje održi do 2014.?

Valentin  Inzko:  Ja  bih  savjetovao  da  se  u  ovoj  fazi  ne
spekulira.

Dnevni list: Mislite li da je u BiH počeo obračun s kriminalom
i korupcijom u institucijama vlasti?

Valentin Inzko: U prvim mjesecima ove godine obišao sam sve
ključne institucije na državnom nivou koje se bave provedbom
zakona i ponovo podcrtao moju podršku njihovim mandatima i
ulogama.  Pružio  sam  punu  podršku  policiji,  tužiocima  i
sudovima.  Građani  ove  zemlje  su  patili  isuviše  dugo  zbog
korumpiranog  djelovanja.  Očekujem  da  sve  institucije  i
dužnosnici  pruže  podršku  neovisnosti  institucija  koje  su
zadužene za borbu protiv organiziranog kriminala i korupcije.
Ovakve se aktivnosti moraju nastaviti. Nitko ne može biti
iznad zakona.


